

中国卫生事业管理

CHINESE HEALTH SERVICE MANAGEMENT

月刊 1985 年创刊 第 28 卷 2011 年 2 月

主 管

四川省卫生厅

主 办

中国卫生事业管理杂志社

协办单位

成都中医药大学附属医院
成都大学附属医院
重庆医科大学附属医院
德阳市人民医院

名誉主编

殷大奎 曹泽毅 卓凯星

主 编

范昕建

副主编

石应康 郑小华

总发行人、社长

李晓淳

编辑部主任

刘书文

发行部主任

付 亮

编 辑

郭秀梅 方晓明 付 亮
贾 睿 李 苑

英文编辑

饶朝龙

编 委

马 骁 方文均 方 勇
毛 萌 毛正中 王禄生
付 华 任建新 刘兴柱
吕玉波 孙 涛 朱士俊
李有柱 陈拥军 陈安民
陈志兴 周学东 易学明
林琦远 林曙光 钟 森
罗五金 范 兵 范关荣
姚大力 赵文清 赵鲁平
周京国 郝 模 饶克勤
高 宁 高建民 耿仁文
黄从新 景 琳 廖 斌
蔡仁华 雷跃昌 樊晋川
金家贵 樊均明 戴建平
唐刘红 赵 聪

本刊版权归中国卫生事业管理杂志社所有
本刊所发表作品,不代表本编委会和编辑部
部观点,如有印刷质量问题,请向本刊发
行部调换

目 次

探索与改革

利益相关者理论及其分析方法在卫生领域的应用进展 罗 钰 蒋健敏(84)

新型农村合作医疗立法的必要性可行性和现实路径研究 周建裕 刘 军(86)

我国社区卫生服务机构药品零差率政策系统综述 宋渝丹 何振仿 曹志辉等(89)

社区卫生服务管理

医患沟通中疾病认知模式的伦理审视 张玉龙 陈晓阳(93)

医院管理

基于医院集团的双向转诊“下转难”现象研究 李 红 甘筱青(95)

医患双方对于医院暴力先兆认知状况的调查 林 静 邓 凌 金姝芳等(97)

医疗市场

医疗保险谈判机制浅析 俞锦声(101)

完善医疗责任保险运行模式的探讨 潘 登 郑振俭(104)

药事管理

我国中药企业跨国经营进入方式探讨 李 洁 潘 琳(107)

卫生行政与管理

新疆兵团城市和团场政府医疗机构补助慢病患者受益分布分析 李小菊 唐景霞 毛 璐等(110)

基于危机管理理论的医疗纠纷危机沟通策略 张 宇 周绿林(112)

江西各类医院投入产出和医疗的效益对比分析 宋伟才 何 雁 吴艳霞(114)

编辑出版
中国卫生事业管理杂志社
电 话
(028)86126443 86110812 86138809
E-mail:wssyglgj@wssygl.com
地 址
四川省成都市下汪家拐街19号
邮政编码
610041
发 行
成都市邮局
发行范围
国内公开发行
订 阅 处
全国各地邮局
邮发代号
62—66
印 刷
成都双流鑫鑫印务有限公司
出版日期
2011年1月
国际标准刊号
ISSN1004—4663
国内统一刊号
CN51—1201/R
广告经营许可证
5100004000361
定 价
7.00元
Sponsor
Ministry of Health of the P. R. China
Editor Publishing House of Chinese
Heath Service Management
Tel
(028)86126443 86110812 86138809
E-mail:wssyglgj@wssygl.com
Address
19 Xia Wangjiaguaist, Chengdu, Sichuan, P.
R. C
Post Code
610041
Domesitic
China Local Post Office P. O. Code 62—
66
Periodical Registration
ISSN1004—4663
CN51—1201/R
Price
RMB 7.00 Percopy
Publication Date
January. 2011

国内外医院管理队伍职业化比较与分析 魏万宏(117)
医疗事故技术鉴定档案管理人才队伍建设现状调查分析
..... 郭全胜 刘 岩 张 苏等(119)
医疗废弃物与健康管理现状研究的启示与分析
..... 邓乔丹 潘华峰 江启煜等(122)
卫生法制
精子捐赠伦理学问题的思考 唐秋姍 冯泽永 苏巧莲等(124)
论我国医疗损害鉴定制度的模式选择 吴英旗(128)
为职业病防治立法完善建言 钱亚芳 骆侃佼 王正飞(130)
农村卫生管理
我国部分农村地区乡镇卫生院门诊患者满意度分析
..... 葛智馨 黄陵燕 王 森等(132)
新医改视角下农村卫生人员生存状态的现实审视
..... 管素叶 章成斌(135)
医学教育与科研管理
当代西方道德教育模式对我国医学生道德责任心培育的启示
..... 姚 红 李 英 张丽红(137)
培养涉外护理人才的实践与探索 张运生(139)
影响临床专业学位硕士研究生培养质量的因素与对策建议
..... 赵嘉芸(141)
社会医学
高中生强迫与社交焦虑、完美主义的关系
..... 唐继亮 宣 宾 姚本先(143)
公共卫生管理
地理位置鉴别人群法对我国公共卫生项目的启示
..... 袁莎莎 孟庆跃 贾莉英等(147)
医学生膳食调查与研究 米术斌 王 芳 张 雷(149)
山东省医务工作者参与全民健身活动的现状调查与分析
..... 宫彩燕(152)
我国 MSM 人群艾滋病干预效果的系统评价 王崇金 姜宝法(154)
592名郑州市民现场急救知识现状调查与分析
..... 张 艳,张振香,刘腊梅等(158)

CHINESE HEALTH SERVICE MANAGEMENT VOL. 28 NO. 2, 2011 CONTENTS IN BRIEF

Progressing on the application of stakeholder theory and method in health services.	Luo Yu, et al. (84)
Legal study on the New Rural Cooperative Medical System based on the analysis tool of soft law. ...	Zhou Jian-yu, et al. (86)
Systematically reviewing the policy of "Without Added Profit" for basic pharmaceuticals in community health services institutions.	Song Yu-dan, et al. (89)
Ethically reviewing the cognitive mode of diseases in doctor-patient communication.	Zhang Yu-long, et al. (93)
Studying the difficult problem in down-referral of two-way referral mode based on hospital groups.	Li Hong, et al. (95)
Surveying the doctors and patients' cognition on foreboding hospital violence.	Lin Jing, et al. (97)
Analyzing the medical insurances negotiation system.	Yu Jin-sheng. (101)
Discussion on improving the operation mode of medical liability compulsory insurance.	Pan Deng, et al. (104)
Discussing the Chinese Materia Medica enterprises' entry mode of transnational operation.	Li Jie, et al.
Analyzing the distribution of patients with non-communicable chronic diseases being benefited from subsidy on medical institutions by Production and Construction Corps of Xinjiang.	Li Xiao-ju, et al. (110)
Discussing the strategies of communication in medical dispute crisis based on the theory of crisis management.	Zhang Yu, et al. (112)
Comparatively analyzing hospitals' benefit from medical services and their input and output in Jiangxi province.	Song Wei-cai, et al. (114)
Comparatively analyzing the status of hospital managers' professionalization at home and abroad.	Wei Wan-hong. (117)
Surveying the status of professional team construction on medical malpractice appraisalment file management.	Guo Quan-sheng, et al. (119)
Analyzing the status of research on medical wastes and health management.	Deng Qiao-dan, et al. (122)
Thinking on the ethical issues of sperm donation.	Tang Qiu-shan, et al. (124)
Discussing the mode selection of medical injury appraisalment system in China.	Wu Ying-qi. (128)
Suggestions on improving legislation to prevent occupational diseases.	Qian Ya-fang, et al. (130)
Analyzing the outpatients' satisfaction in township health clinics.	Ge Zhi-xin, et al. (132)
Surveying the survival status of rural health staffs in Zhejiang province in view of new medical reform.	Guan Su -ye, et al. (135)
Enlightenment from western moral education mode on cultivation of Chinese medical students' moral responsibility.	Yao Hong, et al. (137)
Discussing the exploration of cultivating foreign-involved nursing talents.	Zhang Yun-sheng. (139)
Discussing the factors influencing the quality of cultivating clinical graduate students and its countermeasures.	Zhao Jia -yun. (141)
Discussing the relation between senior high school students' obsession-compulsion and social anxiety and perfectionism.	Tang Ji-liang, et al. (143)
Enlightenment from the method of Geographical Targeting on Chinese public health projects.	Yuan Sha -sha, et al. (147)
Surveying the status of medical college students' dietary.	Mi Shu-bin, et al. (149)
Surveying the status of medical professionals participating in national fitness activity in Shandong province.	Gong Cai-yan. (152)
Systematically evaluating the effect of HIV AIDS intervention among MSM in China.	Wang Chong-jin, et al. (154)
Surveying the knowledge of first aid on field of 592 cases of citizens in Zhengzhou.	Zhang Yan, et al. (158)
